
Or. 0002. 3. 2016

R  A  D  A       G  M  I  N  Y      S  Z  C  Z  U  T  O  W  O

P R O T O K O Ł   Nr XVIII  / 2016
XVIII Sesji  nadzwyczajnej  Rady  Gminy   S z c z u t o w o

odbytej w dniu 8 kwietnia  2016 roku .

 Protokół zawiera:
1. Uchwała Nr XVIII/86/2016 zmieniająca Uchwałę Budżetową Nr XV/69/2015

na rok 2016. 
2. Uchwała Nr XVIII/87/2016  w sprawie wprowadzenia opłaty targowej.



P R O T O K O Ł    N r   XVIII/2016
 Sesji nadzwyczajnej Rady Gminy  S z c z u t o w o

odbytej w dniu   8 kwietnia    2016 roku .
w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Szczutowie .

Przewodniczył : Przewodniczący Rady Gminy  – Pan Dariusz Pilarski  .
Protokołowała : Celina Szczepańska – Inspektor ds. obsługi Rady Gminy .

                                                              Sesję rozpoczęto o godz.           10:00 
                                                              a zakończono     o godz.            11:05
                                                              Stan radnych                                - 15
                                                              Obecnych                                     - 15
                                                              Procent frekwencji                       - 100

Obecność radnych  i zaproszonych gości przedstawiają załączone do protokołu listy
obecności . 

Uchwalony porządek obrad  :

1.Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum .
2. Przedstawienie porządku obrad, ewentualne zmiany.
3. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Gminy. 
4. Składanie interpelacji, zapytań i wniosków przez radnych.
5. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Nr XV/69/2015 na rok

2016 . 
     6.  Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej . 
     7.  Udzielenie odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski . 
     8.  Wolne wnioski . 

     9.  Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Gminy Szczutowo .

 Przebieg : 
Do punktu 1 porządku obrad : 
Przewodniczący Rady Pan Dariusz Pilarski  - dokonał otwarcia XVIII  Sesji Rady
Gminy. Przywitał przybyłych radnych oraz zaproszonych gości wg listy obecności .
Na  podstawie  listy  obecności  radnych  stwierdził,  że  obrady  XVIII   Sesji  są
prawomocne . Bierze udział 13 radnych , nieobecni radni : Pani Anna Komorowska i
Pan Tomasz Paprocki .

Do punktu 2 porządku obrad :

Przewodniczący  Rady  –  Pan  Dariusz  Pilarski  poinformował,  że  proponowany
porządek  obrad  XVIII  Sesji  radni  otrzymali  wraz  z  zawiadomieniami  na  sesję  .
Zapytał  czy  są  uwagi  do  zaproponowanego  porządku  obrad  sesji.  Uwag  nie



wniesiono  .  Stwierdził,  że  Rada  Gminy  będzie  obradowała  wg  porządku  obrad
przesłanego wraz zawiadomieniami na sesję  . 

Do punktu 3 porządku obrad : 

Protokół  z  XVII  Sesji Rady Gminy były wyłożone do wglądu w Biurze Rady i
przed sesją . Radni nie wnieśli uwag do protokołów .
Wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady-  Pan  Dariusz  Pilarski   poddał  pod
głosowanie przyjęcie  protokołu . 
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu – 13 radnych . 
„Za” przyjęciem głosowało – 13 radnych .
„Przeciw” – 0 . 
„Wstrzymało się od głosu” – 0 . 
Rada jednogłośnie przyjęła protokół z XVII Sesji Rady Gminy Szczutowo.
Do punktu 4 porządku obrad : 
Interpelacje złożył :
-radny  -  Pan Maśka Adam – pytał  ,  czy  coś  wiadomo w sprawie  zamieszczenia
tablicy informacyjnej o  miejscowości Dąbkowa Parowa w Szczutowie przy ulicy
Sosnowej ?
-  Wójt  Gminy  –  wniosek  w  /  w  sprawie  został  przesłany  do  Zarządu  Dróg
Powiatowych  w Sierpcu .
Do punktu 5 porządku obrad : 
Przybyli radni : Pani Anna Komorowska i Pan Tomasz Paprocki . 
Projekt zmian w budżecie gminy na rok 2016 przedstawiła Skarbnik Gminy – Pani
Hanna Domagalska .
-  Wójt  Gminy  –  Pan  Andrzej  Twardowski  –  po  przeprowadzonym przetargu  dla
wyłonienia wykonawcy na realizacje inwestycji,  przebudowa SUW w Szczutowie
pomimo,  że  zgłosiło  się  9  firm okazało  się,  iż  środki  zabezpieczone  w budżecie
gminy na ten cel są niewystarczające . Zaplanowano środki w wysokości ok. 365 tys.
zł , natomiast koszt inwestycji to ok.  389 tys. zł + inspektor nadzoru + rezerwa na
dodatkowe koszty razem 405 tys. zł . Po podjęciu uchwały i zwiększeniu środków
przetarg zostanie  rozstrzygnięty.  Otrzymaliśmy ostateczną wysokość  subwencji  na
rok 2016 , zmniejszona została ok. 58.555 zł również zmniejszona została wielkość
udziału gminy we wpływach z podatku PIT na b. r.  
Innych uwag radni nie zgłosili . 
Wiceprzewodniczący Rady – Pan Zbigniew Szlomkowski odczytał projekt uchwały
zmieniającej Uchwałę Budżetową Nr XV/69/2015 na rok 2016, a Przewodniczący
Rady – Pan Dariusz Pilarski – poddał pod głosowanie .
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu – 15 radnych . 
„Za” podjęciem uchwały głosowało – 15 radnych . 
„Przeciw” - 0 .
„Wstrzymało się od głosu” - 0 . 
Rada  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr  XVIII/86/2016  zmieniającą  Uchwałę
Budżetową Nr XV/69/2015 na rok 2016. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 



Do punktu 6 porządku obrad: 
Projekt  uchwały  w   sprawie  wprowadzenia  opłaty  targowej   odczytał
Wiceprzewodniczący Rady – Pan Zbigniew Szlomkowski .
Uwag nie zgłoszono . Przewodniczący Rady – Pan Dariusz Pilarski – poddał pod
głosowanie. 
Obecnych i uczestniczyło w głosowaniu 15 radnych .  
„Za” podjęciem uchwały głosowało 15 radnych . 
„Przeciw” - 0 .
„Wstrzymało się od głosu” - 0 . 
Rada jednogłośnie podjęła  Uchwałę Nr XVIII/87/2016 w sprawie wprowadzenia
opłaty targowej .
Uchwała stanowi załącznik do protokołu . 
Do punktu 7 porządku obrad : 
W punkcie  tym  Przewodniczący  Rady-  Pan  Dariusz  Pilarski   poinformował,  że
wpłynęło pismo do Rady Gminy w sprawie wykupu lub wydzierżawienia na okres co
najmniej  5  lat   działki  nr  48  o  pow.  0,35  ha  położonej  w  Gójsku  przez
dotychczasowego dzierżawcę. Umowa zawarta na czas określony wygasła z dniem
31 marca 2016 roku .Dzierżawą również zainteresowana jest  inna osoba,  która w
dniu  15  marca  2016  roku  złożyła  do  Urzędu  Gminy  w  Szczutowie  wniosek  o
wydzierżawienie gruntów na okres 5 lat .
 - Pan Tomasz Paprocki- decyzję o wydzierżawieniu na okres 3 lat podejmuje Wójt
Gminy  .  Rada  Gminy  nie  powinna  podejmować  decyzji,  które  wybiegają  poza
kadencję  .   Z  wnioskiem o dzierżawę wystąpić  może każdy i  Rada nie  powinna
podejmować decyzji  komu wydzierżawić  .  Zakładając,   że  Rada Gminy powinna
zadecydować komu wydzierżawić działkę   przedtem powinna  dokonać oceny kto
jest lepszym rolnikiem , czego na podstawie informacji zawartych w podaniach  nie
jest  w  stanie  dokonać  .  Wniosek  powinien  zostać  oddalony  .   Pozostawić  do
dyspozycji  Wójta . W związku z tym pytał Wójta o skutki ewentualnej sprzedaży
działki . 
-  Wójt  Gminy-  Pan  Andrzej   Twardowski-  jest  to  bardzo  mała   działka  rolna,
użytkowa rolniczo jako łąka, ze sprzedaży nie uzyska się  znaczących dla budżetu
środków finansowych .   Prosił Radę zajęcie  stanowisko w  tej sprawie . Rozpatrując
podania powinno się wziąć pod uwagę  kto jest rolnikiem, a kto nim nie jest.  Pan
Dąbrowski  był dotychczasowym dzierżawcą na okres do 3 lat . Zawierając z nim
ponowną umowę ( byłaby to druga umowa do lat 3 ) nie chciałby być posądzany o
łamanie przepisów ustawy .
Przewodniczący Rady – Pan Dariusz Pilarski poddał pod głosowanie wniosek dot.
przeznaczenia działki do sprzedaży . 
Nieobecny radny Pan Tylus Andrzej. 
„Za” sprzedażą działki  – 0 .
„Przeciw”  sprzedaży głosowało -14 radnych.
„Wstrzymało się od głosu” – 0  . 
Stanowisko  Rady  przyjęte  większością  głosów :   nie   przeznaczać  do  sprzedaży
działkę  Nr 48 położoną  w Gójku .



Następnie  Przewodniczący  Rady  –  Pan  Dariusz  Pilarski  prosił  o  wypowiedź  w
sprawie przeznaczenia  działki  nr  48 położonej w Gójsku do dzierżawy zgodnie z
podaniami na 5 lat . 
- Pan Adam Maśka – właściwa jest  dzierżawa  na okres dłuższy niż 3 lata, ponieważ
w ziemię trzeba zainwestować , aby  uzyskać plony.
- Wójt Gminy – jest to działka o pow. 35 a , uprawiana jako łąka , koszono trawę i nic
więcej . 
– Pan Dziarkowski Zbigniew – wcześniej sprzedana działka w Gojsku,  położona
obok młyna przy trasie nr 10 jest zarośnięta chwastami,  trawą . Ponieważ istnieje
duże  zagrożenie  pożarowe,  powinno  się  wystosować  pismo  do  właściciela,  aby
dokonał skoszenia .
– Sekretarz Gminy – Pan Bogdan Kaczorowski – w przypadku przeznaczenia
nieruchomości do dzierżawy na okres 5 lat Rada Gminy wyraża stanowisko w formie
uchwały  .  Wyboru  dzierżawcy  działki  Wójt  może  dokonać  nawet  w  formie
przetargu . Rada Gminy rezygnując z kompetencji wydzierżawienia na okres dłuższy
jak 3 lata , pozostawia Wójtowi decyzję o wyborze dzierżawcy. Pamiętać należy, że
jeden  z  dzierżawców  miał  już  umowę  podpisaną  na  okres  3  lat,    aby  nie  być
posądzonym o nadużycie władzy,  nie może on  być dalszym dzierżawcą.  
– Przewodniczący Rady  –  Pan Dariusz  Pilarski  poddał  pod głosowanie  Rady
wniosek o nie wydzierżawieniu działki na okres 5 lat .
„Za” nie wydzierżawieniem działki głosowało 14 radnych .
„Przeciw”- 0.
„Wstrzymało się „ - 0 radny . 
Większością głosów Rada  wypowiedziała się przeciwko wydzierżawieniu działki nr
48 położonej w Gójsku na okres 5 lat . 
– Radny  –  Pan  Adam  Maśka  –  pytał  czy  zakupiono  buty  dla  orkiestry  ze
środków budżetu gminy . 
– Skarbnik  Gminy  –  Pani  Hanna  Domagalska  –  nie  zostały  zakupione  ze
środków budżetu gminy .  
– Radny- Pan Adam Maśka – w artykule gazety sierpeckiej dziennikarz  napisał,
że  Rada  zabrała  środki  przeznaczone  na  budowę  przydomowych  oczyszczalni
ścieków, co jest nie zgodne z prawdą, gdyż tylko zostały  przeniesione i  wrócą  na
realizację tej inwestycji . W ten sposób wprowadzono społeczeństwo w błąd, a radni
są źle oceniani przez mieszkańców .
– Wójt Gminy – Pan Andrzej Twardowski - zdarzało się często dziennikarzom w
podobny sposób pisać w gazecie . Obecnie wszyscy dziennikarze zostali zwolnieni
ponieważ   powstaje  jedna  gazeta  sierpecka.  Dalej  poinformował  o  spotkaniu  z
Marszałkiem  Województwa  Mazowieckiego,  w  którym  uczestniczył    z
Przewodniczącym Rady .  Poinformowano, że wnioski o dotacje na  budowę dróg
zostaną rozpatrzone w terminie koniec kwietnia początek maja b.r. . Wnioski, które
nie uzyskały 9 punktów zostały odesłane do gmin . Dokonano uzupełnień naszych
wniosków  i obecnie  czekamy na rozstrzygnięcie . Nabory wniosków na budowę
sieci kanalizacyjnej i wodociągowej  odbędą  się prawdopodobnie w m-cu sierpniu



b.r.  Z  wypowiedzi  można  było  wywnioskować,  że  więcej  środków  zostanie
przeznaczonych  na  kanalizację  oraz  budowę  oczyszczalni  przydomowych  .  Na
spotkaniu  przekazano  sprawę  zmiany  oznakowania   skrzyżowania  drogi
wojewódzkiej z powiatową w Bliznie przy Kościółku. Decyzja o przyznaniu lub nie
przyznaniu   środków  z  LGD zostanie  ogłoszona  w terminie   koniec  kwietnia  –
początek maja b.r.. Nabór wniosków na odnowę wsi (planowano Gójsk i Szczutowo )
prawdopodobnie odbędzie się w przyszłym roku . W przypadku pozyskania środków
i podpisania umów,  następny rok będzie owocny w realizacje inwestycji. Na kolejnej
sesji  zostaną rozdysponowane wolne środki z roku 2015 r.  i    do budżetu gminy
wprowadzone  zostaną   z  powrotem  zadania  inwestycyjne  :  budowa  zatoczki  w
Szczutowie oraz budowa oczyszczalni przydomowych . 
– radna  –  Pani  Janina  Orzyńska  –  w  związku   z  tym,   że  następuje
rozszczelnianie i pękanie rur wodociągowych   w Szczutowie   powinno się dokonać
wymiany .
– radny – Pan Andrzej Czajkowski – prosił o zlikwidowanie wyrwy w drodze
Podlesie – Agnieszkowo. 
– radny  –  Pan  Zbigniew   Dziarkowski  –  wnioskował  o  przeprowadzenie
konserwacji  i  malowania   hydrantów  na  terenie  gminy,  mogliby  to  wykonać
zatrudnieni  konserwatorzy.  W  celu  zagospodarowania  gałęzi  po  cięciu  drzew  i
krzewów   przy  drogach,   proponował  rozważenie  zakupu  rębaka  do  rozdrabnia
gałęzi, a do obsługi zaangażowanie  zatrudnionych  bezrobotnych .  
– radny – Pan Tomasz Paprocki – jaka jest strefa  przy drogach powiatowych i
wojewódzkich,  która  powinna zostać  uprzątnięta  z  zalegających śmieci  .  Zebrane
śmieci    nie  zostały  uprzątnięte  ,  worki  zostały  rozerwane i   śmieci  z  powrotem
rozsypane . 
– radna  –  Pani  Anna  Komorowska  –  pytała  o  termin  ustawienia  koszy  w
miejscowości Szczutowo . 
– Wójt Gminy – wyjaśnił, że naprawa wyrwy w drodze  zostanie zgłoszona do
Zarządu Dróg Powiatowych w Sierpcu . Do wymiany nadaje się 50 % hydrantów , na
co  nie ma zaplanowanych środków w budżecie gminy . Malowanie hydrantów  może
zostać  wykonane.  Nad  zakupem  rębaka  trzeba  się  dobrze  zastanowić,  dobry
jakościowo  rębak dużo kosztuje,  do obsługi  trzeba  by przeszkolić  osoby.  Osoby
zatrudnione  w  ramach  prac  publicznych   nie  zawsze  są  odpowiedzialne,  aby
powierzyć  im tego  typu  sprzęt.  Uprzątnięcie   terenu  pasa  drogowego  należy  do
właściciela  drogi,  zatrudnieni  bezrobotni  dokonają  uprzątnięcia  przy  drogach
wojewódzkich.  Zarząd  Dróg  Wojewódzkich   dostarczy  worki  i  zabiorze  zebrane
śmieci.  Zebrane śmieci przy drogach powiatowych często  nie  zostały zabierane i
trzeba było przywieźć do gminnych pojemników .
Kosze powinny zostać  zamówione już w marcu,  oczekuje się na wybór koszy przez
sołtysa , Radę Sołecką w Szczutowie .
-  radny  -  Pan  Tomasz  Paprocki  -   poinformował,  że  osobiście  złoży   pismo  do
Zarządu Powiatu w Sierpcu  sprawie uprzątnięcia przydroży. 



Do punktu 8 porządku obrad : 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady – Pan Dariusz
Pilarski dokonał zamknięcia  obrad XVIII Sesję Rady Gminy Szczutowo . 

                                  
                                                                                              Przewodniczący Rady
                                   
                                                                                              mgr   Dariusz Pilarski 
Protokółowała :                                                                   
Celina Szczepańska
 


